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»کر استارمر« -نخست وزیر انگلیس- می گوید: پوتین دیر یا زود به میز مذاکرات می آید اما ما نمی توانیم بنشینیم و منتظر باشیم تا 
این اتفاق بیفتد.

وی در آغاز نشست دوم اوکراین که روز گذشته به صورت مجازی با حضور ۲۵ رهبران جهان و به ابتکار لندن برگزار شده، از رهبران 
جهان خواست تا فشار بر روسیه را برای آتش بس بی قید و شرط ادامه دهند و گفت: رئیس جمهور زلنسکی که امروز با ما است، 
بار دیگر نشان داد که اوکراین طرف صلح است، زیرا او با آتش بس ۳۰ روزه بدون قید و شرط موافقت کرده و به آن متعهد است. 
اکنون آنچه می بینیم، و این موضوع محوری برای بحث های امروز ما است، این است که پوتین کسی است که تلاش می کند 

آتش بس به تعویق بیفتد.

استارمر:پوتیندیریازودبهمیزمذاکراتمیآید یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید علی اکبر 
کاظمی گیلده« که 26 

اردیبهشت 67 به مقام 
شامخ شهادت نائل 

گشت، گرامی باد

محمدرضا احمدی نژاد، شهردار فردیس، در مدت دو سال و 
اندی مدیریت خود، گام های بزرگی در بهسازی و توسعه 
شهری برداشته است. از افزایش سرانه فضای سبز گرفته تا 
افتتاح پروژه های ورزشی، فرهنگی و اجتماعی، این شهردار 
توانسته است شهری که سال ها از فقدان مدیریت کارآمد 
رنج می برد را به سمت توسعه پایدار سوق دهد. اما در کمال 
تعجب، برخی از همکاران رسانه  ای ما در البرز بجای پرداختن 
به این تحولات مثبت، درگیر حواشی سطحی و کم اهمیتی 
شده اند. آیا زمان آن نرسیده که نقد و تحلیل های رسانه ای از 
سطح گلایه های پذیرایی فراتر رود و بر اصل موضوع، یعنی 

پیشرفت یک شهر، متمرکز شود؟

شهرداری که فردیس را متحول کرد
در مدیریت شهری، اقداماتی که برای بهبود زندگی شهروندان 
بازتاب درست و  نیازمند  از هر چیز  انجام می شود، بیش 
منصفانه رسانه ای است. اما در مورد فردیس، شاهد وضعیتی 
عجیب هستیم: در حالی که پروژه های عمرانی، فرهنگی، 
محیط زیستی و رفاهی یکی پس از دیگری افتتاح می شوند، 
برخی همکاران رسانه ای، به جای پرداختن به این تحولات 
مثبت، چشمشان را به چند جزئیات پیش پاافتاده دوخته اند.

نمونه بارز این مسئله، نشست صمیمانه ای بود که شهرداری 
فردیس با خبرنگاران برگزار کرد؛ نشستی که فرصتی مناسب 
برای پرسش و پاسخ، شفاف سازی عملکردها و ارائه گزارش 
برخی  افتاد؟  اتفاقی  چه  اما  بود.  انجام شده  پروژه های  از 
خبرنگاران به جای بررسی اقدامات گسترده شهرداری، تنها 
به گلایه از شام و کیفیت پذیرایی مراسم پرداختند! و نه تنها 
انتقاد خود را مستقیماً به بانیان مراسم منتقل نکردند، بلکه 

شهرداری فردیس را هدف حملات غیرمنصفانه قرار دادند.
از  بلکه نشان  این نوع واکنش، نه تنها غیرحرفه ای است، 
ضعف در درک مسئولیت رسانه ای دارد. خبرنگاران، به عنوان 
ناظران جامعه، باید در تحلیل های خود جامع نگر باشند، نه 
اینکه صرفاً به دنبال نکته گیری های بی ارزش بگردند. اگر قرار 
باشد عملکرد یک شهردار را با کیفیت چای و شیرینی در 
یک نشست خبری بسنجیم، پس باید فاتحه ی تحلیل های 

رسانه ای را خواند!
اما بگذارید کمی از حاشیه ها فاصله بگیریم و به اصل ماجرا 
بپردازیم. محمدرضا احمدی نژاد، در مقام شهردار فردیس، 
نه تنها توانسته است کارهای بزرگی در توسعه شهری انجام 
دهد، بلکه نگاه او به مدیریت شهری، مبتنی بر نوسازی، 
توسعه فضاهای عمومی، و افزایش رفاه شهروندان است. 

برخی از اقدامات شاخص او عبارت اند از:
افزایش فضای سبز شهری و بهبود محیط زیست

شهرداری فردیس در اقدامی ارزشمند، ۸ هزار نهال رایگان 
را بین شهروندان توزیع کرد. این اقدام نه تنها در راستای 
گسترش فضای سبز شهری انجام شد، بلکه به بهبود کیفیت 
هوا و ایجاد محیطی سالم تر برای شهروندان کمک می کند. 
علاوه بر این، دو پارک جدید افتتاح شد که در مجموع ۳۰ 
هزار مترمربع فضای سبز به فردیس اضافه کرد. در دورانی که 
آلودگی هوا به یک بحران تبدیل شده، این اقدامات شهرداری 

فردیس شایسته تحسین است.
استقلال اداری و مالی فردیس از کرج

یکی از چالش های قدیمی فردیس، مسئله انتزاع و استقلال 
شهری آن از کرج بود که برای سال ها، وضعیت بلاتکلیفی 
به وجود آورده بود. اما شهرداری فردیس توانست توافقنامه 
انتزاع را به سرانجام برساند؛ توافقی که به شدت به نفع مردم 

فردیس تمام شد و بسیاری از مشکلات اداری و مالی شهر 
را برطرف کرد. با اجرایی شدن این توافق، بودجه و منابع 
مالی فردیس دیگر درگیر کشمکش های بین شهری نیست 
و مدیریت شهری فردیس می تواند برنامه های خود را بدون 

وابستگی به کرج اجرا کند.
تحول در حوزه ورزش و سرانه های فرهنگی؛ از جمله:

افتتاح زمین چمن پارک نسترن،
افتتاح سالن ورزشی چندمنظوره کوثر،

افتتاح مجموعه ورزشی شهدای اهری با هزینه ای بالغ بر 
۴۴۰ میلیارد ریال،

اجتماعی  برای مشارکت  نگارستان  راه اندازی سرای محله 
شهروندان،

و بازسازی پارک صلاه با وسعت ۳۵۰۰ مترمربع، تنها بخشی 
از پروژه های مهم ورزشی و فرهنگی هستند که طی مدت 

کوتاه مدیریت احمدی نژاد به بهره برداری رسیده اند.
و...

بهبود حمل ونقل و کاهش ترافیک
شهردار  است.  فردیس  اساسی  مشکلات  از  یکی  ترافیک 
فردیس با طراحی دو کریدور در شرق و غرب شهر تلاش 
کرده است تا این مشکل را حل کند. علاوه بر این، احداث 
پیاده راه ها و مسیرهای دوچرخه سواری، اقدامی هوشمندانه 
در راستای تشویق مردم به استفاده از وسایل نقلیه کم آلاینده 

است.
بهره گیری از انرژی های تجدیدپذیر و توسعه پایدار

یکی دیگر از رویکردهای مثبت شهرداری، برنامه ریزی برای 
نصب پنل های خورشیدی در ساختمان های جدید است. 
هرچند این فناوری هنوز پرهزینه است، اما گامی مهم در 

راستای مدیریت پایدار منابع انرژی محسوب می شود.
ساماندهی دستفروشان؛ بدون حذف معیشت آن ها

دستفروشان  حذف  برای  شهرها  از  بسیاری  که  حالی  در 
راه حلی جز برخورد قهری ندارند، شهرداری فردیس توانست 
این افراد را از معابر جمع آوری و به بازارچه های مخصوص 
هدایت کند، بدون آنکه معیشت شان به خطر بیفتد. این 
زندگی  بهبود بخشید و هم  را  انضباط شهری  اقدام، هم 

دستفروشان را ساماندهی کرد.
روابط عمومی ای که باید الگو باشد

یکی دیگر از نقاط قوت مدیریت شهری فردیس، روابط عمومی 
کارآمد و حرفه ای آن است. برخلاف بسیاری از شهرداری های 
دیگر استان که در اطلاع رسانی عملکرد ضعیفی دارند، روابط 
عمومی شهرداری فردیس، با ارائه اطلاعات شفاف، تعامل 
مؤثر با رسانه ها و پاسخگویی مناسب، الگوی موفقی در این 
حوزه محسوب می شود. در شرایطی که برخی شهرداری ها، 
حتی از پاسخگویی به رسانه ها طفره می روند، این سطح از 

ارتباط شفاف و حرفه ای، شایسته تقدیر است.

اعتماد به جوانان؛ رویکردی که نتیجه داده است
یکی از ویژگی های مهم مدیریت احمدی نژاد، اعتماد او به 
نیروهای جوان و کارآمد است. انتصاب مجید صاحبکاری 
به ریاست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
فردیس، یکی از نمونه های بارز این رویکرد است. در حالی 
که بسیاری از مدیران همچنان بر نیروی انسانی سنتی تکیه 
می کنند، این نگرش جوان گرایانه، می تواند تحول اساسی در 

مدیریت شهری ایجاد کند.
مسیر  در  فردیس  که  می دهد  نشان  اقدامات  این  همه 
یک تحول اساسی قرار گرفته است. اما آیا همه رسانه ها 
حاضرند این تغییرات مثبت را ببینند؟ آیا پرداختن به چنین 
دستاوردهایی مهم تر از گلایه از پذیرایی یک نشست خبری 

عمومی  افکار  هدایت  در  کلیدی  نقش  رسانه ها  نیست؟ 
دارند، اما این نقش زمانی ارزشمند است که بر پایه انصاف 
و تحلیل منطقی باشد. انتقاد زمانی مفید است که بر پایه 
حاشیه ای.  مسائل  مبنای  بر  نه  باشد،  حقایق  و  شواهد 
شهرداری فردیس نشان داده است که برای توسعه این شهر 

تلاش می کند، و این تلاش ها نباید به حاشیه رانده شوند.
اما مسئله فقط این نیست که رسانه ها به اقدامات مثبت 
بی توجه اند؛ مشکل بزرگ تر، شکل گیری یک فرهنگ مخرب 
رسانه ای است که در آن، تیترهای جنجالی و پرداختن به 
موضوعات سطحی، مهم تر از تحلیل های عمیق و مسئولانه 
شده است. وقتی فضای رسانه ای، به جای بررسی کارنامه ی 
عملکرد یک مدیر، به جزئیات بی اهمیتی مثل پذیرایی یک 
مراسم می پردازد، اعتماد عمومی به رسانه ها کاهش می یابد. 
مردم از رسانه انتظار دارند که تصویری واقع گرایانه از آنچه در 
جامعه می گذرد ارائه دهد، نه اینکه با پرداختن به حواشی، 
نقش خود را به ابزارهای کوچک نمایی و بزرگ نمایی مسائل 

کم اهمیت تقلیل دهد.
نقد باید وجود داشته باشد، اما نقدی که هدفش اصلاح و 
بهبود باشد، نه تخریب. رسانه ها باید بدانند که بزرگ ترین 
سرمایه ی آن ها اعتماد عمومی است، و این اعتماد، زمانی 
واقعیت،  مبنای  بر  رسانه ها  عملکرد  که  می آید  به دست 
انصاف، و مسئولیت پذیری باشد. شهرداری فردیس، تحت 
مدیریت محمدرضا احمدی نژاد، در مسیر تحول و توسعه قرار 
دارد، و این وظیفه ی رسانه هاست که این مسیر را با نگاهی 

منصفانه و واقع بینانه، منعکس کنند.

 

بین  الملل

آنچه  در نشست لندن دربارۀ جنگ اوکراین گذشت؛

طرح صلح یا مسیر تقابل؟

رهبران کشورهای غربی و متحدان کی یف در نشستی که روز 
گذشته به ابتکار انگلیس برگزار شد، درباره آینده جنگ اوکراین، 
استراتژی های نظامی و افزایش فشار بر مسکو رایزنی کردند. این 
نشست که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، در شرایطی انجام 
گرفت که تحولات میدانی، مواضع نامشخص دولت دونالد ترامپ 

و سرگردانی اروپا، چشم انداز این بحران را پیچیده تر کرده است.
در این نشست که با حضور حدود ۲۵ کشور و نهاد بین المللی برگزار 
شد، سه محور اصلی شامل تقویت توان دفاعی اوکراین، آمادگی 
برای حمایت از هرگونه توافق صلح و تشدید فشار بر روسیه مورد 

بحث قرار گرفت.
کی یر استارمر نخست وزیر انگلیس، که نقش میزبان را بر عهده 
داشت، در آغاز جلسه تأکید کرد که غرب نباید در انتظار اقدام 
روسیه بماند و باید »پیشتاز صلح« باشد. وی ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهور اوکراین را »طرفدار واقعی صلح« توصیف کرد و در 
مقابل، ولادیمیر پوتین را به »وقت کشی« و تلاش برای طولانی تر 

کردن جنگ متهم نمود.
وی در نشست خبری پس از این جلسه ادعا کرد:»زلنسکی بار 
دیگر ثابت کرد که اوکراین طرفدار صلح است، چرا که بدون هیچ 
پیش شرطی با یک آتش بس ۳۰ روزه موافقت کرد. در مقابل، 
ولادیمیر پوتین همچنان تعلل می کند و مدعی است که برای 
آتش بس، بررسی های طولانی مدت لازم است، در حالی که جهان 

به اقدام نیاز دارد، نه بررسی و شرط گذاری«.
استارمر خواستار توقف فوری حملات روسیه و برقراری آتش بس 
شد و افزود: »اگر پوتین واقعاً خواهان صلح است، باید حملات 
خود را متوقف کند. ما دیگر منتظر اقدام او نخواهیم ماند و به 

پیشروی برای دستیابی به صلح ادامه خواهیم داد«.
استارمر به نقش دونالد ترامپ در این بحران اشاره کرد و گفت: 
»رئیس جمهور ترامپ راهی را برای رسیدن به صلح پایدار پیشنهاد 

کرده و اکنون ما باید آن را به واقعیت تبدیل کنیم«.
از  به ویژه پس  انگلیس،  که  برگزار شد  حالی  در  نشست  این 
تغییرات سیاسی در کاخ سفید، در تلاش است تا نقش خود را در 
سیاست های امنیتی اروپا پررنگ تر کند. از زمان آغاز جنگ اوکراین، 
لندن یکی از اصلی ترین حامیان نظامی و مالی کی یف بوده، اما 
اکنون در سایه تغییرات سیاسی در کاخ سفید، به دنبال تثبیت 

جایگاه خود و افزایش هماهنگی میان کشورهای اروپایی است.
پیش تر، انگلیس طرح اعزام نیروهای اروپایی صلح بان به اوکراین 
را مطرح کرده بود که با واکنش تند روسیه مواجه شد. در مقابل، 
برخی کشورهای اروپایی مانند آلمان، اسپانیا و ایتالیا موضعی 
محتاطانه اتخاذ کرده اند و نگرانند که حمایت بیش ازحد از اوکراین، 

باعث تشدید درگیری و تحریک روسیه شود.
مجارستان و اسلواکی نیز همچنان مخالف تشدید فشار بر مسکو 
هستند. ویکتور اوربان، نخست وزیر مجارستان، که روابط نزدیکی با 
کرملین دارد، پیش تر اعلام کرده بود که کشورش هیچ سربازی به 
اوکراین نخواهد فرستاد و تأکید کرد که تنها راه حل بحران، مذاکره است.
در مجموع، نشست لندن بار دیگر نشان داد که اختلافات داخلی 
در میان حامیان اوکراین همچنان حل نشده باقی مانده است. 
مسئله اصلی این است که آیا این ائتلاف می تواند راهی برای 
پایان جنگ بیابد، یا صرفاً به ابزاری برای تشدید تقابل با روسیه 

تبدیل خواهد شد.
هرچند لندن و پاریس بر ضرورت افزایش فشار بر کرملین تأکید 
دارند، اما تردیدهای داخلی در اروپا و مواضع نامشخص واشنگتن، 
آینده این ابتکار را با چالش های جدی مواجه کرده است. آنچه 
و  رسیده  حساس  نقطه ای  به  اوکراین  بحران  است،  مسلم 
تصمیمات این روزها، تأثیرات بلندمدتی بر امنیت و سیاست 

جهانی خواهد داشت.

... ولی باز هم شامِ نشست خبری سوژه شد! 8 هزار نهال، 80 پروژۀ عمرانی، 800 متر فضای سبز

 احمدینژاد،توسعهگرِبیادعا

داستان جلد

مهرداد تیموری
هادی نادری

همه این اقدامات نشان می دهد که فردیس 
در مسیر یک تحول اساسی قرار گرفته است. 

اما آیا همه رسانه ها حاضرند این تغییرات 
مثبت را ببینند؟ آیا پرداختن به چنین 

دستاوردهایی مهم تر از گلایه از پذیرایی یک 
نشست خبری نیست؟ رسانه ها نقش کلیدی 

در هدایت افکار عمومی دارند، اما این 
نقش زمانی ارزشمند است که بر پایه انصاف 

و تحلیل منطقی باشد. انتقاد زمانی مفید 
است که بر پایه شواهد و حقایق باشد، نه بر 

مبنای مسائل حاشیه ای. 
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شهردار کرج اعلام کرد: با اهتمام شورا و شهرداری ۲ پروژه مهم 
عمرانی شامل قطعه دوم آزاد راه شمالی و تقاطع غیر همسطح 

رجایی شهرکرج آماده بهره برداری شده است.
مهرداد کیانی روز گذشته به خبرنگاران گفت: تقاطع غیر همسطح 
رجایی یک ماه زودتر از زمان مقرر آماده بهره برداری شده و تا قبل از 

سال جدید زیر بار ترافیک می رود.
وی با بیان اینکه برخی از دسترسی های این پروژه پس از افتتاح 
مسیر، قابل بازگشایی خواهد بود، اضافه کرد: خیابان میرزایی پرور 
و تعدادی از خیابان های اطراف از جمله این دسترسی ها به شمار 

می روند.
کیانی ادامه داد: اکنون ۸.۵ کیلومتر از آزاد راه شهید سلیمانی در 
شمال کرج نیز آماده بهره برداری است که در فروردین ماه ۱۴۰۴ زیر 

بار ترافیک خواهد رفت.
وی با اشاره به اینکه پیش از دوره ششم، جسارت نصب روزشمار 
در محل پروژه ها وجود نداشت، اضافه کرد: به لطف خداوند موفق 
شدیم پروژه تقاطع غیرهمسطح فلکه اول رجایی شهر را یک ماه 

زودتر از موعد تعیین شده به پایان برسانیم.

شهردار کرج از حمایت ها و همراهی ویژه شهروندان در مسیر احداث 
طرح های شهری قدردانی کرد و گفت: کرج از بسیاری جهات در 
کشور و حتی سطوح بین المللی ممتاز است که از جمله آن  ها 
می توان به قدمت، جمعیت، تنوع قومیتی، ظرفیت های اجتماعی 

و تاریخی  آن اشاره کرد.
وی با تاکید بر اینکه این جایگاه می طلبد که از نظر شهری و امکانات 
موجود در وضعیت بسیار شایسته تری قرار داشته باشیم، تصریح 
کرد: متاسفانه این کلانشهر با عقب ماندگی های فراوانی روبروست به 
طوری که حتی اگر 2 دهه با تمام توان کار کنیم تازه به وضعیتی 

در شان شهروندان خواهیم رسید.
کیانی گفت: تلاش می کنیم به قدر بضاعت و توان کاستی ها را 
جبران کنیم و بسیار خرسندیم از اینکه خدمتگزار مردمی هستیم 
که با همه کمبودها و مشکلات، تلاش های ما را می بینند و قدردان 

این خدمات هستند.
وی ابراز امیدواری کرد سایر پروژه های تعیین شده در دوره ششم 
مدیریت شهری نیز به سرعت و پیش از پایان زمانبندی، تکمیل شده 

و مورد بهره برداری قرار گیرند.

 

گیلان

آتش  سوزی در جنگل  های لیمه  سرا چابکسر؛

تصادف یا نقشه  ای

 برای تغییر کاربری؟

»شعله ها رقصیدند، درختان سوختند، و ما طبق معمول فقط نگاه 
کردیم«. این جمله شاید برای توصیف وضعیت مدیریت منابع 
طبیعی در کشورمان کلیشه ای به نظر برسد، اما مگر نه اینکه 

کلیشه ها از بس تکرار شده اند، دیگر حقیقت محض شده اند؟
در روزهای اخیر، جنگل های لیمه سرا در چابکسر، این گوشۀ 
سرسبز از استان گیلان، شاهد آتش سوزی ای بود که می توانست 
فاجعه ای تمام عیار باشد. آتش، مثل همیشه، از نقطه ای نامعلوم 
شروع شد، با وزش باد گسترده شد، نیروهای مردمی و مسئولان 
به زحمت افتادند، بعد از چند ساعت )یا چند روز؟( آتش مهار 
شد، رسانه ها گزارش دادند، مسئولان وعده دادند، و زندگی ادامه 
یافت. همان داستان همیشگی، فقط با بازیگرانی کمی متفاوت.
اما اگر کمی دقیق تر نگاه کنیم، در این نمایش تکراری چیزی 
تغییر نکرده است: عدم مدیریت منابع طبیعی، نبود برنامۀ 
پیشگیرانه، و واکنش های دیرهنگام که بیشتر شبیه عملیات 
خاموش کردن صورت مسئله است تا آتش. هر سال، گوشه ای از 
جنگل های شمال می سوزد، هر سال مسئولان می گویند »دلیل 
آتش سوزی بررسی خواهد شد«، و هر سال جنگل ها کوچک تر 
می شوند، خاک فقیرتر می شود، و سرانجام، آنچه باقی می ماند 
زمینی خشک و سوخته است که بعدها، شاید خیلی تصادفی، 
به منطقه ای گردشگری یا زمینِ ویلاهای لوکس تبدیل می شود!
آتش سوزی در جنگل ها پدیده ای طبیعی است؟ بله، اما در 
جایی که مدیریت صحیحی برای آن وجود داشته باشد. در 
بسیاری از نقاط دنیا، سیستم های هشداردهنده، ایستگاه های 
آموزشی  برنامه های  و  هوایی  پایش  جنگلی،  آتش نشانی 
برای بومیان وجود دارد تا بتوانند قبل از وقوع بحران، از آن 
جلوگیری کنند. اما در جنگل های شمال ایران، ما با ترکیبی 
زباله گردیِ  اقلیمی،  تغییرات  مواجهیم:  خطرناک  و  عجیب 
و  می کنند  روشن  آتش  که  گردشگرانی  بی حساب وکتاب، 
خاموش نمی کنند، و البته دلالانی که شاید خیلی هم از این 

آتش سوزی ها ناراحت نباشند!
آیا واقعا آتش ها اتفاقی رخ می دهند؟ در برخی موارد، بله. ولی 
موارد مشکوک آن قدر زیادند که دیگر نمی توان چشم پوشی کرد. 
همین سال گذشته چندین مورد آتش سوزی در مناطق مختلف 
گیلان گزارش شد، اما بررسی ها )اگر اصلاً بررسی ای انجام شده 
باشد( هیچ نتیجۀ مشخصی نداشتند. به قول یکی از محلی ها: 
»هر وقت آتیش می گیره، دو ماه بعد همون زمینا یا یه جاده 
می کشه توش، یا می بینی دورش سیم کشی شده!« تصادف 

جالبی است، نه؟
همیشه در چنین مواردی، بعد از فروکش کردن آتش، مقامات 
مسئول وارد صحنه می شوند، لباس رسمی می پوشند، جلوی 
دوربین ها ظاهر می شوند و با جدیت می گویند: »با مقصران این 
حادثه برخورد خواهد شد!« و این جمله آن قدر تکرار شده که 
دیگر خاصیت خودش را از دست داده است. اما مقصر کیست؟ 
آیا فقط چند گردشگر بی احتیاط که ته سیگارشان را در جنگل 
انداخته اند؟ یا شاید کشاورزانی که در فصل گرم، علف های هرز 
را با آتش پاک می کنند؟ یا مقصران واقعی کسانی هستند که 
سال هاست بودجه های حفاظت از جنگل ها را صرف چیزهای 
دیگر می کنند، یا بدون هیچ نظارتی اجازه داده اند که جنگل ها 

به حاشیه رانده شوند؟
نکتۀ تلخ ماجرا اینجاست که هیچ کس پاسخگو نیست. ما 
سال هاست از فقر برنامه ریزی در مدیریت منابع طبیعی رنج 
آتش سوزی های  مهار  برای  دقیقی  استراتژی  هیچ  می بریم. 
که  آب پاش  هواپیماهای  همان  حتی  ندارد.  وجود  جنگلی 
در کشورهای دیگر یک ابزار بدیهی هستند، در کشور ما یا در 
دسترس نیستند یا وقتی نیاز داریم، در تعمیرگاه به سر می برند!

در یک نگاه ساده، آتش سوزی جنگل ها یک خبر کوتاه است که 
شاید دو سه روز در رسانه ها بماند و بعد از یادها برود. اما تأثیر 
واقعی آن در بلندمدت مشخص می شود. هر هکتار جنگل که 
می سوزد، یعنی سال ها تولید اکسیژن از بین می رود، یعنی خاک 
فرسایش پیدا می کند، یعنی حیات وحش خانۀ خود را از دست 
می دهد. یعنی یک گام دیگر به سمت تخریب کامل اکوسیستم 

شمال کشور برداشته ایم.

»شهردار کرج«: 

دوپروژۀمهمترافیکیکرجآمادۀبهرهبرداریاست
از »البرز« چه  خبر؟

اله  کرم عزیزی -مدیر مجتمع ندامتگاهی قزلحصار مستقر در کرج- گفت: 2 محکوم به قصاص به مناسبت میلاد با سعادت امام حسن 
مجتبی)ع( توسط اولیای دم بخشیده شدند. واحد مددکاری مجتمع ندامتگاهی قزلحصار با پیگیری های مستمر و تلاش بی وقفه 
موفق به اخذ رضایت از اولیای دم و سازش ۲پرونده قصاص در محل دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان ملارد شد. محکومان به 
قصاص در اثر ایجاد سوء تفاهم، عدم کنترل خشم، بروز مشکلات مالی منجر به درگیری و نزاع مرتکب قتل شده بودند. با پیگیری 
های به عمل آمده توسط مددکاران مجتمع ندامتگاهی قزلحصار برای زندانیانی که بین هفت تا هشت سال در انتظار اجرای حکم 

قصاص بودند از طریق مراجعه و ملاقات با اولیای دم، برگزاری جلسات صلح و سازش موجب رهایی آنان از اجرای حکم شد.

٢محکومبهقصاصدرندامتگاهقزلحصاربخشیدهشدند

فراز اسدی

معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری کرج از برگزاری سومین جشن دورهمی 

فرهنگی به مناسبت بهار قرآن و بهار طبیعت به میزبانی 
محله کلاک و شهرک جهان نما خبر داد.

امیر اشتری به اهمیت روزهای پایانی سال، به دلیل 
تقارن بهار قرآن با بهار طبیعت و لزوم برنامه ریزی برای 
برگزاری برنامه های متنوع نشاط عمومی و فعالیت های 
فرهنگی مورد علاقه شهروندان اشاره کرد و اظهار داشت: 
اهتمام لازم برای برگزاری ویژه برنامه هایی نظیر جشن 
رمضان و استقبال از نوروز در سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری کرج انجام شده و جشن های متنوعی با 
محوریت محله های شهری، در روزهای پایانی سال برگزار 

می شود.
وی افزود: سومین جشن دورهمی فرهنگی شهروندی 
ویژه ماه رمضان و نوروز، به میزبانی محله کلاک امروز ۲۵ 
اسفندماه ساعت ۱۶ الی ۱۸ در فرهنگسرای شهید آوینی 

واقع در شهرک جهان نما، خیابان صدف برگزار برگزار شد.
رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کرج 
بیان کرد: این برنامه در قالب طرح بهار در بهار بوده و با 
هدف نکوداشت روزهای پر برکت ماه رمضان و همچنین 
استقبال از نوروز باستانی و افزایش نشاط شهروندی و 
بهبود بهره مندی از اوقات فراغت شهروندان در فرهنگسراها 

و محله های مختلف شهر کرج برگزار می شود.
و  خوب  همشهریان  تمامی  از  دعوت  ضمن  اشتری 
مهربان شهر کرج و محله با صفای کلاک و جهان نما 
برای حضور در جشن دورهمی شهروندی، گفت: اجرای 
مصطفی احمدی کمدین مطرح برنامه خنداننده شو، 
با محتوای آموزشی، اجرای جذاب گروه  نمایش طنز 
نوروزخوانی و حضور امیر مقرب مجری توانمند صدا و 

سیما، از بخش های متنوع این برنامه است.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری کرج، ضمن قدردانی 
از همت و تلاش شبانه روزی مدیران و کارشناسان این 
حوزه، از تداوم خدمات رسانی جهادی و پویا به شهروندان 
در روزهای پایانی سال خبر داد و گفت: رشد درآمدی به 
معنای ارائه خدماتِ کیفی تر به شهروندان و تسریع در 

تکمیل طرح های نیمه تمام است.
علی سلطانی مقدم با اشاره به نقش ویژه معاونت مالی 
و اقتصادی در تحقق بودجه و درآمدهای پیش بینی شده، 
از زحمات بی دریغ همکارانِ خدوم در سطح ستاد مرکز، 
مناطق ده گانه و سازمان های تابعه در جهت خدمت به 
مردم قدردانی کرد و اظهار داشت: ما هدفی نداریم جز 
خدمت به مردم، آبادانی و پیشرفت شهری و تقویت و 

توسعه زیرساخت ها.
وی ادامه داد: در آستانه فرارسیدن سال نو و در حالی که 
مردم خود را برای استقبال از بهار طبیعت آماده می کنند، 
کارکنان خدوم شهرداری کرج، با عزمی راسخ و روحیه ای 

جهادی، در حال حاضر خدمت رسانی به مردم شریف این 
شهر هستند. این تلاش ها، تا آخرین ساعاتِ سال نیز 

ادامه خواهد داشت.
سلطانی مقدم افزود: موفقیت های حاصل در حوزه مالی 
همکاران  کلیه  همدلی  و  پشتکار  مرهون  درآمدی،  و 
خدوم در حوزه های مختلف مدیریت شهری است. این 
همدلی و هم افزایی، زمینه ساز تحقق اهداف و برنامه های 
مدیریت شهری و در نهایت، جلب رضایتمندی مردم 

خواهد بود.
معاون مالی و اقتصادی شهرداری کرج، با اشاره به حجم 
بالای کار در روزهای پایانی سال، تصریح کرد: با توجه به 
حجم بالای مراجعات و امور مالی در روزهای پایانی سال، 
همکاران ما با تلاش شبانه روزی و روحیه ای جهادی، در 
حال خدمت رسانی به مردم هستند. این تلاش ها، که 
با هدف انجام امور و جلب رضایتمندی مردم صورت 

می گیرند، بی شک قابل قدردانی است.

»امیراشتری«اعلامکرد؛محلهکلاکوشهرکجهاننما،میزبانسومینجشندورهمیفرهنگی

»سلطانیمقدم«:تلاشجهادیبرایخدمترسانیبهشهرونداندرروزهایپایانیسالادامهدارد
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در مواجهه با این شرایط، مسئولان معمولًا 
به دو دسته تقسیم می شوند: آن هایی که 
بحران را جدی می گیرند و سعی در اتخاذ 

راه حل دارند، و آن هایی که یا بحران را انکار 
می کنند، یا با وعده های کلیشه ای سعی دارند 
زمان بخرند. تا امروز، هیچ برنامه عملی جدی 
برای کاهش مصرف آب در تهران اعلام نشده 

است. پروژه های انتقال آب بین حوضه ای 
همچنان در مرحله بررسی و بوروکراسی اداری 
گیر کرده اند. طرح های اصلاح شبکه توزیع با 
کمبود بودجه مواجه اند، و مسئولان، به جای 

چاره جویی جدی، مردم را به »دعا برای بارش 
باران« توصیه می کنند!

جامعه

علیرضا ناظری

تهران، مدت  هاست که روی لبۀ تیغ بحران آب قدم می زند. 
بودند،  پایتخت  حیات  تأمین کننده  روزگاری  که  سدهایی 
حالا به مخازنی خالی تبدیل شده اند که چشم انتظار قطره ای 
باران مانده اند. کاهش شدید ذخایر آبی، زنگ خطر را نه تنها 
برای کارشناسان، بلکه برای تک تک شهروندان تهرانی به صدا 
درآورده است. آیا بحران آب در پایتخت تنها یک هشدار است یا 
کابوسی است که از راه رسیده؟ در ادامه، به روایتی از واقعیت 
تلخ خشکسالی، بی کفایتی مدیریتی، و آینده ای که شاید برای 

جبران خیلی دیر باشد خواهیم پرداخت؛

سدهایی که لب تشنه اند
تهران سال هاست که به بحران آب نزدیک می شود، اما آنچه 
امروز در حال وقوع است دیگر »نزدیک شدن« نیست، بلکه ورود 
به فاز خطرناک خشکسالی است. طبق آمارهای رسمی، ذخایر 
آبی سدهای تأمین کننده آب شرب پایتخت به پایین ترین حد 
خود در دهه های اخیر رسیده اند. سدهای کرج، لتیان، طالقان، 
ماملو و لار، که روزی منبعی مطمئن برای تأمین آب تهران 
بودند، حالا چنان کاهش ذخیره ای را تجربه می کنند که در 
برخی موارد، کف دریاچه های پشت سد قابل مشاهده است. 
این روند به حدی نگران کننده شده که مسئولان وزارت نیرو از 
احتمال جیره بندی آب در تهران صحبت می کنند. در بسیاری 
از مناطق، کاهش فشار آب از همین حالا آغاز شده و در برخی 
نقاط، قطعی های پراکنده خبر از آینده ای تاریک می دهد. اما 
سؤال اصلی اینجاست: چرا تهران به چنین وضعیتی دچار شد؟ 
آیا صرفاً با کمبود بارندگی روبه رو هستیم، یا مدیریت ناکارآمد 

منابع آبی، بحران را تشدید کرده است؟

باران نمی بارد، اما مشکل فقط این نیست
یکی از مهم ترین دلایلی که مسئولان برای این بحران مطرح 
است.  آبی جاری  در سال  بارندگی  می کنند، کاهش شدید 
طبق گزارش های هواشناسی، میزان بارش در حوضه های آبریز 
سدهای تهران نسبت به میانگین بلندمدت کاهش قابل توجهی 

داشته است. اما آیا این تنها دلیل است؟
واقعیت این است که تهران، حتی در سال هایی که میزان 
بارندگی مطلوب بوده، با مشکلات عدیده ای در مدیریت منابع 
آبی مواجه بوده است. هدررفت آب در شبکه توزیع، برداشت 
بی رویه از منابع زیرزمینی، توسعه بی برنامه شهر بدون در نظر 
گرفتن ظرفیت آبی، و الگوی مصرف نادرست، همه و همه در 
ایجاد این بحران نقش داشته اند. براساس آمارهای غیررسمی، 
بیش از ۳۰ درصد آب شرب تهران در مسیر انتقال و توزیع 
هدر می رود. لوله های فرسوده و نشتی های گسترده، سالانه 
میلیون ها مترمکعب آب را از بین می برند، درحالی که همین 
میزان آب می تواند بخش مهمی از کمبود فعلی را جبران کند.

تهرانی ها، چه بخواهند و چه نخواهند، یکی از پرمصرف ترین 
شهروندان جهان در زمینه آب محسوب می شوند. متوسط 
از استانداردهای  مصرف سرانه آب در تهران به مراتب بالاتر 
جهانی است. درحالی که سرانه مصرف آب شهری در بسیاری 
از کشورها حدود ۱۲۰ لیتر در روز است، این میزان در تهران به 
بیش از ۲۰۰ لیتر می رسد. البته نمی توان تمام تقصیر را گردن 
مردم انداخت؛ چرا که در سال های اخیر، هیچ برنامه جدی 
و گسترده ای برای فرهنگ سازی مصرف بهینه آب اجرا نشده 
است. تبلیغات تلویزیونی، بروشورها، و توصیه های پراکنده، 
آن هم در شرایطی که بحران به مرحله انفجار رسیده، تأثیر 
چندانی در اصلاح الگوی مصرف نخواهد داشت. در کشورهای 
توسعه یافته، سیاست های تشویقی و تنبیهی متعددی برای 

کنترل مصرف آب وجود دارد، اما در ایران، جز توصیه های 
کلیشه ای، اقدام خاصی برای کاهش مصرف انجام نشده است.

آینده ای که تاریک تر از امروز است
اگر روند فعلی ادامه یابد، آینده تهران ازنظر منابع آبی چیزی 
شبیه به شهرهایی مانند کیپ تاون در آفریقای جنوبی خواهد 
شد که در مقطعی از زمان، ذخایر آبی آن ها به صفر رسید و 
در صف های  دریافت آب سهمیه بندی شده  برای  شهروندان 
اگر  که  معتقدند  کارشناسان  برخی  می ایستادند.  طولانی 
مدیریت آب تهران دستخوش تغییرات اساسی نشود، طی 
یکی دو سال آینده، احتمال جیره بندی گسترده آب وجود دارد. 
در مناطقی از جنوب و غرب تهران، هم اکنون نیز قطعی های 
مقطعی آب گزارش شده که نشان دهنده شروع محدودیت های 
تأمین آب است. از سوی دیگر، افت سطح آب های زیرزمینی و 
خشک شدن قنات ها و چاه ها در استان تهران، احتمال وقوع 
فرونشست زمین را افزایش داده است. پدیده ای که نه تنها بحران 
آب را تشدید می کند، بلکه می تواند خسارات جبران ناپذیری به 

زیرساخت های شهری وارد کند.

مدیریت بحران یا بحران مدیریت؟
در مواجهه با این شرایط، مسئولان معمولاً به دو دسته تقسیم 
می شوند: آن هایی که بحران را جدی می گیرند و سعی در 
اتخاذ راه حل دارند، و آن هایی که یا بحران را انکار می کنند، یا 
با وعده های کلیشه ای سعی دارند زمان بخرند. تا امروز، هیچ 
برنامه عملی جدی برای کاهش مصرف آب در تهران اعلام 
نشده است. پروژه های انتقال آب بین حوضه ای همچنان در 
مرحله بررسی و بوروکراسی اداری گیر کرده اند. طرح های اصلاح 
شبکه توزیع با کمبود بودجه مواجه اند، و مسئولان، به جای 
چاره جویی جدی، مردم را به »دعا برای بارش باران« توصیه 

می کنند!
درحالی که بسیاری از کشورهای خشک جهان، با استفاده از 
تکنولوژی های نوین مانند شیرین سازی آب دریا و بازیافت 
فاضلاب، منابع آبی خود را مدیریت کرده اند، ایران هنوز درگیر 
روش های سنتی تأمین و توزیع آب است. سیاست گذاری های 
منابعی که  به  اتکا  و  بلندمدت،  برنامه ریزی  نبود  نادرست، 
روزبه روز درحال کاهش هستند، تهران را به نقطه ای رسانده که 

هر قطره آب، ارزشمندتر از همیشه شده است.
واقعیت این است که خروج از این بحران، نیازمند یک برنامه 
جامع و چندبعدی است. اقدامات فوری که باید مدنظر قرار 

گیرد، شامل موارد زیر است:
اصلاح شبکه توزیع آب: باید بخش بزرگی از منابع مالی به 

جایگزینی لوله های فرسوده اختصاص یابد تا هدررفت آب 
کاهش یابد.

اجرای سیاست های بازدارنده در مصرف غیرضروری: تعرفه های 
از  یکی  بالا،  مصارف  برای  جدی  محدودیت های  و  پلکانی 

راه های کنترل مصرف است.
 سرمایه گذاری در فناوری های نوین تأمین آب: شیرین سازی 
آب دریا و استفاده از تصفیه مجدد فاضلاب، باید به عنوان 

راهکارهای اساسی مدنظر قرار گیرند.
تغییر سیاست های توسعه شهری: تهران دیگر ظرفیت رشد 
جمعیت و ساخت وساز بی رویه را ندارد. ادامه توسعه بدون 

درنظر گرفتن منابع آبی، فقط بحران را عمیق تر می کند.

تشنه در کنار دریا
بحران آب در تهران، بیش از آنکه نتیجه کمبود بارش باشد، 
حاصل دهه ها بی توجهی، مدیریت ناکارآمد، و مصرف بی رویه 
است. اگر امروز برای حل این بحران چاره ای اندیشیده نشود، 
فردا دیگر دیر خواهد بود. سدی که روزی پرآب ترین منبع 
پایتخت بود، حالا لب تشنه مانده است. اما آیا مسئولان و 
مردم، پیش از آنکه این تشنگی به خیابان های تهران برسد، 
چاره ای خواهند اندیشید؟ یا باید منتظر روزی باشیم که آب، نه 
یک حق بدیهی، بلکه یک رؤیای دست نیافتنی برای شهروندان 

تهران شود؟

 

»وزیر بهداشت«:

سالانه ۷ درصد درآمد 

ناخالص ملی به تصادفات 

تخصیص داده می شود

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: سالانه حدود 
۷ درصد درآمد ناخالص ملی به تصادفات تخصیص داده 

می شود که بیش از کل سهم وزارت بهداشت است.
افتتاح طرح  مراسم  در  روز گذشته  محمدرضا ظفرقندی 
نوروزی ۱۴۰۴، با اشاره به جانباختن بیش از ۲۰ هزار نفر در 
تصادفات در سال گذشته، افزود: بیش از ۳ هزار نفر قطع 
نخاع شدند همچنین در سال گذشته بیش از یک میلیون 

نفر متاثر از تصادفات به مراکز درمانی مراجعه کردند.
این  به  و حاکمیت  دستگاه  هر  ارزش  اساسا  افزود:  وی 
است که برای جان انسان ها چقدر ارزش و احترام قائل 
است و چقدر برای حفظ این جان ها تلاش و همت می کند 
همچنین سرمایه گذاری می کند. این چیزی است که در 
نگاه  آن  به  توسعه  شاخص  یک  عنوان  به  امروز  دنیای 

می شود.
وزارت  یا  سلامت  دستگاه  کرد:  خاطرنشان  ظفرقندی 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی یکی از دستگاهایی است 
که وظیفه آن رسیدگی به سلامت مردم است. سلامت مردم 
یعنی رسیدگی به همه عوامل موثر بر سلامت مردم، از 
تصادف و آسیب های جاده ای گرفته تا آلودگی هوا، تغذیه 
و همه عوامل دیگری که ما به عنوان عوامل اجتماعی موثر 
بر سلامت از آن نام می بریم. ۷۵ درصد علت های بیماری 
همین عوامل هستند و باید مورد توجه دستگاه سلامت و 

همه دستگاه های ذی ربط قرار گیرد.
وزیر بهداشت ضمن قدردانی از همه کسانی که در این 
طرح دست به دست هم داده اند به عنوان یک نشان از 
وفاق، تاکید کرد: معنای وفاق این است که همه برای ملت 
و ایران دست به دست هم دهیم. وفاق در عمل محقق 
می شود نه در نظر، ما امروز دور هم جمع شده ایم برای یک 

خیر عمومی که جان انسان ها را نجات دهیم.
وی با اشاره به اجرای مرحله اول پویش »نه به تصادف!« تا 
۱۵ فروردین با هدف افزایش آگاهی عمومی و هشدارهای 
عمومی، تاکید کرد: همه دستگاه ها دست به دست هم 
داده اند که این خسارت ها کم شود. امیدواریم با گزارشی 
که به دولت اعلام کردیم، با اجرای مراحل دوم و سوم این 
پویش - میان مدت آن در عرض دو سال و بلندمدتش در 
عرض سه سال-، بتوانیم این شاخص توسعه را در کشور به 
حد قابل قبولی برسانیم و رنج ها و تلخ کامی های مردم 

را کم کنیم.

سهم بالای »آلرژن ها« در فصل بهار
وضعیت  آخرین  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
و گفت: عفونت های  کرد  را تشریح  تنفسی  بیماری های 
از ۶۰ درصد  آذر بیش  و  آبان  به ماه های  تنفسی نسبت 
کاهش یافته است و با پیک خفیف عفونت های تنفسی در 

فروردین ماه مواجه می شویم.
دکتر علیرضا رئیسی با بیان اینکه عفونت های تنفسی در 
پایین ترین حد خود قرار دارد، اظهار کرد: بررسی ها بیانگر 
این است که وضعیت کنونی عفونت های تنفسی نسبت 
به ماه های آبان و آذر بیش از ۶۰ درصد کاهش یافته است.
وی درباره احتمال بروز پیک جدید بیماری های تنفسی 
گفت: الگوی بیماری های تنفسی سال های گذشته نشان 
می دهد که با پیک خفیف عفونت های تنفسی در فروردین 
تنفسی  بیماری های  خفیف  پیک  می شویم.  مواجه  ماه 
به دلیل دیدوبازدیدها و سفرهای نوروزی است. فردی که 
دچار سرماخوردگی و در تجمع ها حاضر می شود، می تواند 
بیماری را به دیگران منتقل کند. ویروس آنفلوآنزا همواره 
وجود دارد و هیچ گاه ازبین نمی رود. این ویروس نه تنها 
از بین نمی رود بلکه جهش می یابد و از نوعی به نوع دیگر 

تبدیل می شود.
»علائم  اینکه  بیان  با  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
حساسیت« بیشترین میزان علائم تنفسی در فصل بهار 
هستند، توضیح داد: میزان آلرژن ها با آغاز فصل بهار افزایش 
می یابد. علائم افرادی که مبتلا به آسم یا سایر بیماری های 

تنفسی هستند با آغاز فصل بهار تشدید می شود.

پایتخت در لبۀ پرتگاه خشکسالی؛

سدهاخشکشدند،اماچشمۀشعارهایمسئولانهنوزجاریاست!

گزارش

سلامت
»محمدحسین بازگیر« -سرپرست دفتر مشارکت های مردمی- از برگزاری پویش »سفر ایمن و سبز« در ایام نوروز به همت فعالان 
محیط زیست و کنشگران این حوزه خبر داد و گفت: بر اساس هم اندیشی صورت گرفته توسط کارشناسان مقرر شد پویش سفر ایمن  
و سبز از تعطیلات نوروزی سال ۱۴۰۴ آغاز و برای تدوام آن در طول سال اقدامات لازم انجام گیرد، همچنین مقرر شد در مسیر این 
پویش از ظرفیت های تشکل های مردم نهاد و دانشجویان و همچنین اقشار مختلف مردم بهره گرفته شود. پویش سفر ایمن و سبز 
یک راهکار مؤثر برای کاهش تصادفات جاده ای، حفظ حیات وحش، کاهش زباله های رهاشده در طبیعت و بهبود فرهنگ گردشگری 

است که با همراهی پلیس راهور اجرا خواهد شد.

پویش»سفرایمنوسبز«درایامنوروزبرگزارمیشود
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اقدامات مهم سه ساله درمان استان البرز

فرهنگی

تأملاتی بر فیلم »فارنهایت 451« از منظر مؤلفه  های جهان دیستوپیایی؛

کارناوالِکتابسوزان
دست  به  نقد

»حامد شاکرنژاد« -یکی از داوران برنامه محفل- گفت که به عنوان نخستین سفیر قرآنی جمهوری اسلامی ایران از سوی سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی انتخاب شده  تا برای اجرای 
دیپلماسی قرآنی دل های مسلمانان را به قرآن نزدیک تر کند.

وی گفت: من به عنوان نخستین سفیر قرآنی جمهوری اسلامی ایران از سوی سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی انتخاب شده ام و در همین راستا، حضور ما در اینجا برای اجرای 
دیپلماسی قرآنی است تا دل های خود را به قرآن نزدیک تر کنیم. قرآن دل ها را جلا می دهد و موجب نزدیکی قلب ها به یکدیگر می شود. به همین دلیل، با وجود فاصله جغرافیایی 
زیاد بین ایران و اندونزی، این دو کشور مسلمان به برکت قرآن کریم در کنار یکدیگر قرار گرفته اند. ما به عنوان سفیران قرآنی، مردم اندونزی را بسیار دوست داریم و خوشحالیم که 

ما را در جمع خود پذیرفتید.

نخستینسفیرقرآنیایرانبهاندونزیرفت

رضا احدزاده

بدون حضور  را  می کنیم  زندگی  آن  در  که  دنیایی  لحظه  یک 
کتاب]ها[ تصور کنید. چه اتفاقی پیش می آمد اگر این فقدان 
رنگی از حقیقت به خود می گرفت؟ طبیعتاً پاسخ این پرسش برای 
کسانیکه سر و کاری با مطالعه ندارند، نه تنها بی اهمیت است، بلکه 

خنده دار هم بنظر می رسد. 
اگر کتاب ها نبودند زندگی به محفلی برای وقت کُشی تبدیل می شد 
و سیر اندیشه ورزی در میان آدمیان به انقطاع کامل می رسید. 
کتاب ها جغرافیا و مرزهای سرزمینی را در می نوردند و به عواطف 
مشترک انسان ها فارغ از تفاوتی که در ظاهر و باطن با یکدیگر 

دارند عمق می بخشند. 
»فارنهایت ۴۵۱« به پرسش  مان در نتیجۀ عدم حضور کتاب ها در 
زیست امروزی انسان مدرن پاسخ می دهد. روایت فرانسوا تروفو از 
رُمان ریِ بردبری به سادگیِ مدت زمان نزدیک به دوساعتۀ فیلم 
رخ نداده است. تروفو در اوّلین فیلم رنگی اش دست به جاه طلب ای 
زبانزد می زند و هزینۀ گزاف اش را، هم پیش و هم پس از تولید 
در گرداب اجباری که خودش ساخته می پردازد. در ابتدا قرار بود 
که فارنهایت اثری فرانسوی باشد ولی با کش وقوس های فراوانی 
که بین تروفو و سرمایه گذاران بوجود آمد، این فیلم به نسخه ای 

تمام انگلیسی مبدل شد. 
نه  افسر آتش نشانی ست که کارش  )اسُکار ورنر(  گای مونتاگ 
خاموش کردن شعله های آتش، بلکه برافروخته ساختن آن از 
برای سوزاندن کتاب هاست و بظاهر در کنار همسرش لیندا )جولی 
کریستی( زندگی خوبی را سپری می کند و در انتظار ترفیع جایگاه 
شغلی اش روزگار می گذراند. آشنایی او با کلاریس -که نقش او را 
هم جولی کریستی بازی می کند- سرآغازِ نقطه عطف تمام اتفاقات 
آیندۀ نزدیک زندگی اوست. سرآغازی که شروع یک پایان مملو از 
سیاهی ست و مطلعی مشحون از نور و امید را به مونتاگ نوید 

می دهد. 
فیلم با تمهید ویژه ای آغاز می شود. تروفو برای معرفی عوامل 
فیلم اش از کارکرد مرسوم عنوانبندی در قالب مرسوم اجتناب 
می کند. کاربرد تیتراژ و یا عنوانبندی در فیلم ها چیزی شبیه 
از عنصر نوشتار در  با استفاده  به جلد کتاب هاست که در آن 
رساندن اطلاعات به خواننده کمک می کنند و باتوجه به تمام 
در  که  آشنایی زدایی هوشمندانه  با یک  تروفو  این شباهت ها، 
اثر را بصورت  جهت مضمون فیلم اش است، عوامل حاضر در 
شفاهی مورد اشارۀ خود قرار می دهد. وقتی مطالعۀ هرگونه ای از 
کتاب ممنوع است، فیلم ساز به این فکر می افتد که تا حدی که 
امکان پذیر است بافت تصویری اثر خود را از حضور هرگونه کلمه یا 
عبارتی تهی کند تا مای مخاطب تصویر روشنی از این ناکجا آباد 
جهنمی پیش روی اش شکل بگیرد. او در فصل افتتاحیۀ فیلم اش 
با زوم این های مداوم روی آنتن های تلویزیونی از همان ابتدا فضای 

کلی درام اش را به شکلی مستحکم به بیننده القا می کند. در فقدان 
مطالعه، ازنظر آتشکارانِ کتاب سوز داشتن کتاب رذیلتی نابخشودنی 
و سرسپردگی تام و تمام به تلویزیون فضیلتی ست که شهروندان 

موظف به تبلیغ و تکثیر آن هستند. 
گای مونتاگ هم در این ویرانشهر مانند دیگران نه فقط شهروندی 
سرسپرده، بلکه یکی از بازوهای اجرایی مهم سیستم حاکم در 

زدودن هرگونه دگراندیشی  است.
صورت  به آرامی  فیلم  طول  در  مونتاگ  شخصیت  تغییر  روند 
می گیرد. او رفته رفته از ابژه ای صِرف به ابَرانسانی پروتاگونیست 

تبدیل می شود امّا چگونه؟ 
مونتاگ پس از پایان ظفرمندانۀ مأموریت کتاب سوزان اش در حال 
بازگشت به خانه است که در مونوریل با کلاریس آشنا می شود. 
کلاریس برخلاف دیگر آدم ها دارای شخصیتی سرزنده و پویاست. 
او از حیث ظاهری شباهتی عجیب و غریب به همسر مونتاگ دارد، 
با این تفاوت که نحوۀ پوشش اش بسیار ساده است و در مقایسه 
با لیندا که بیش تر در نماهای داخلی حضور دارد، به نقش آفرینی 
در نماهای خارجی مشغول است. در صحبت های اولیه ای که 
بین مونتاگ و کلاریس رد و بدل می شود، خیلی زود متوجه 
می شویم که کلاریس معلم و اهل کتاب است. مونتاگ به او 
می گوید که کتاب ها از آدم ها ماکت هایی گوشه گیر و ضد اجتماع 
قالب گرفته و تحویل محیط می دهد )نقل به مضمون(. سکانس 
بعد امّا قرینه ای بر این سکانس است. مونتاگ وارد خانه می شود 
و به لیندا سلام می کند و به صحبت کردن با او می پردازد ولی 
همسرش مات و مبهوت تماشای تلویزیون است و اشتیاقی به 
حرف زدن با شوهرش ندارد. هم گوشه گیر است، هم ضداجتماعی 
و خانواده گریز است و هم محتاج به قرص های آرام بخشی ست که 
نظم مستقر به افرادی چون او تحمیل می کند تا از آن ها کودکانی 

سربه راه پرورش دهد. 
به سیستم حاکم  بذر شک در سیر تحول شخصیت مونتاگ 
بوسیلۀ همنشینی او با کلاریس در بندبند وجودش جوانه می زند 
و به مرور بارور می شود. آیا وی پیش تر کتابی را قبل از سوزاندن 
خوانده است؟ پاسخ به این پرسش به شکلی همه جانبه مونتاگ 
را تحت تاثیر قرار می دهد و در نتیجه حس کنجکاوی اش را بیدار 
می کند. درحقیقت پلۀ اول نیل به این شک در نتیجۀ شباهت 
کلاریس ِ معلم با لیندای خانه دار است که مونتاگ را به تجدیدنظر 
در باب خود و شغل اش وا می دارد. به عبارت دیگر »میل« مونتاگ 
به بُعد جسمانی و فیزیکی همسرش در قالب آن ِ دیگری که 
بمراتب انسانی والا و کامل تر است بازتولید می شود و او را در 

مسیری که مدنظر است قرار می  دهد. 
نقطه عطف پیرنگ امّا آنجاست که آتش نشان ها در یورش به خانۀ 
پیرزن کتاب هایش را در وسط خانه کوت می کنند و او ترجیح 
می دهد تا بهمراه کتاب هایش بسوزد و رنگ زندگی را دیگر نبیند. 
این مسئله باعث می شود تا مونتاگ تصمیم اش را برای جدایی 

از دسته ی آتش افروزان سودازده قطعی کند. در سکانس بعد از 
وقوع این حادثه، مونتاگ به خانه باز می گردد و تلویزیون کوچک 
کلنجار  با فندک اش  در حالت خشم،  را درهنگامی که  اتاق اش 
می رود، خاموش می کند. فکر انتقام در ذهن او جانمایی می شود 
تا در نقطۀ اوج فیلم، زهرش را بریزد. او از مافوق خود که در نتیجۀ 
گزارش لیندا برای سوزاندن کتاب ها به خانه اش آمده انتقام سختی 
می گیرد و سردستۀ کتاب سوزان را در میان شعله های آتش به بند 
می کشد. او از یک جسم سست و کرخت به سمتی حرکت می کند 

که درنهایت سوژگی خود را تحقق می بخشد. 

تلویزیون؛ ناکارآیی ماکسیمال
تروفو از همان شات های ابتدایی و تاکیدش بر کارکرد رسانه و 
غالب  که  می دهد  نشان  ما  به  »تلویزیون«  جزئی تر؛  بیانی  در 
سیستم های سرکوبگر برای تهی کردن ذهن افراد از حربۀ تلویزیون 
ماکسیمال، شاهد  بصورت  و  فیلم  در جای جای  بهره می برند. 
تماشای نمایشگرهایی هستیم که در ظاهری سرگرم کننده عداوتی 
بی پایان را برعلیه سیر اندیشه ورزی انسان آغاز می کنند. تلویزیون 
ازنظر تروفو و در مفهومی مخالف با مقصود ِ کتاب ها، بدترین 
دشمن کنش مندی انسان است. مونتاگ به همین واسطه به 
دوستان همسرش می گوید که شما وقتتان را با تلویزیون به پوچی 

و بطالت می گذرانید. 
تروفو در فارنهایت ۴۵۱ آیندۀ پسامدرن ما را پیش بینی می کند. 
آینده ای که در آن کتاب ها جایگاه خود را در برابر رشد روزافزون 
سویۀ مخرب رسانه از دست می دهند و قادر به دفاع از خود نیستند. 
تروفو در این فیلم از آینده ای پرده برمی دارد که در آن نشانه های 
امر واقع به جای خود امر واقع جایگزین می شوند. و رسانه در این 
بین مدام به بازتولید اطلاعات دست می زند. ما دائماً در زیر حجم 
فزاینده ای از اخبار و اطلاعات دست و پا می زنیم و رسانه آنچه 
خود مطلوب می پندارد را در قالب »اطلاعات دست اوّل« به ما 

تحمیل می کند. 
تلویزیون در این فیلم در هر اندازه و اینچی مدام خلوت و آسایش 
را از آدم ها سلب می کند و آن ها را در سراب دست یابی به سرگرمی 

رها می کند. 
در جریان تفتیش خانۀ کسی که مظنون به داشتن کتاب است 
کاپیتان )سریل کیوزاک( خطاب به مونتاگ می گوید که نویسنده ها 

با کتاب هایشان این حس را به دیگران منتقل می کنند که با بقیه 
متفاوت اند و این تفاوت در نتیجه برابری انسان ها با یکدیگر را 

تحت الشعاع قرار می دهد. 
در ظاهر  جِامعۀ پُست مدرن هم چنین اتفاقی رخ می دهد. طبقات 
درهم فرو می روند و توهم برابری در میان افراد حاضر در طبقات 
بوجود می آید. در ناکجاآبادی که بردبری در کتاب اش و تروفو در 
فیلم اش ترسیم می کنند، می خوانیم و می بینیم که نظم حاکم 
برای مردم اش از هر طبقه ای که می  خواهد باشد امکاناتی یکسان را 
در جهت تسهیل شرایط زندگی مهیا می کند. زندگی یک آتش نشان 
توفیری با همسایه اش ندارد. او همان لباسی را به تن می کند که 
دیگری به وقت نیاز می پوشد و همان ماشینی را سوار می شود که 
هم نوع اش آن را می راند. تمام این ها در نتیجۀ یکی شدن رسانه و 

امر واقع است که رخ می نماید.  

معماری خانه های نسوز
معماری عموم خانه های ناکجاآبادِ فارنهایت ۴۵۱ سخت شبیه به 
هم هستند. معماری در این سازه ها در عین اینکه مدرن بنظر 
می رسد در خدمت ایجاد نوعی توهم زیست و زندگی در شوره زار 
است. خانه هایی که شهروندان در آن   ها ساکن هستند ولی بیش تر 
به ماکت هایی می مانند که هیچ نشانه ای از طراوت زندگی در آن ها 

پیدا نمی شود. 
مسئله ای که در انتها ذهن را به کنکاش و جست وجو وا می دار د 
این است که آیا آینده مانند وضعیتی که تروفو در فیلم اش نشان 
می دهد از آن انسان و بهترین دوست اش یعنی کتاب است یا 
خیر؟ آیا این پایان کمی خوش بینانه و دور از ذهن بنظر جلوه 
نمی کند که افراد برای مقابله با واپسروی نظم نوین جهانی از هیچ 
تلاشی دریغ نکنند و مدام هم به تعداد این تلاش گران اضافه 

شود؟ 
خاصیتی  از   ۴۵۱ فارنهایت  شد،  اشاره  پیش تر  که  همانطور 
پیش گویانه نسبت به آینده برخوردار است. آینده ای که به امروز 
ما بدل شده و قضاوت را پس از تماشای اثر برای انسان حاضر در 
این دوران آسان می کند. می توان فضای دوزخ گونه ای که تا قبل 
از فصل پایانی بر اثر جریان دارد را بعنوان حدیث نفس زندگی مان 
در هزارۀ جدید درنظر گرفت و پایان خوش فیلم را به خیال واهی 

خودش وانهاد. 
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قطعه ۲ تفکیکی به شماره ۵۳۲۰۴ فرعی از ۱۶۲ از اصلی مفروز از پلاک ۱۶۳۷ فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج مورد ثبت صفحه ۵۲۶ جلد ۱۱۶ املاک به نام محمدتقی فلاح قلی زاده ثبت و سند 
مالکیت صادر گردید و برابر سند قطعی شماره ۱۱۲۳۸ مورخ ۱۳۸۰٫۰۲٫۰۸ دفترخانه ۳۱ شهریار ششدانگ پلاک مذکور به نجمه نورافشان منتقل شد و منجر به صدور سند مالکیت به شماره چاپی ۱۷۰۵۷۲ گردید سپس برابر رهنی 
شماره ۱۱۲۴۱ مورخه ۱۳۸۰٫۰۲٫۰۸ دفتر ۳۱ شهریار در رهن  بانک قرار گرفته است لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر 

اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. 1899168
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهیفقدانسندمالکیت آ
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قانون  موضوع  اول/دوم  هیات   ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰4۴۲5 شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای مصطفی حبیبی فرزند علی محمد بشماره شناسنامه 3 صادره 
از بیجار در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به 
مساحت 350٫88 مترمربع از پلاک 2218 فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت 
خیابان شهید رحمانی روبه روی نیلوفر ۲۲ خریداری از مالک رسمی آقای 
رسول گروسی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
انتشار   تاریخ  از  توانند  باشند می  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1890512  

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴03٫۱۲٫11  
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰4۴۲2 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای اباذر مرادی فرزند شاهعلی بشماره شناسنامه 764 صادره از زنجان در یک 
قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 774٫6 مترمربع از پلاک 1977 فرعی 
از ۹ اصلی واقع در ماهدشت بلوار امام خیابان ایثار انتهای خیابان پلاک 111 
خریداری از مالک رسمی خانم صدیقه و صغری و زهرا امراللهی کوچه بیدکی 
و حمیده و سیده جعفری ندوشن و مریم گل محمدی حمید آبادی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در  دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار  اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 1890436  تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴03٫۱۲٫11  
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیف

وضعیتثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی–کرج)نوبتدوم(

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیف

وضعیتثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی–کرج)نوبتدوم(

قانون  موضوع  اول/دوم  هیات   ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰4۴۲۴ شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در  واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض 
از  متقاضی آقای علیرضا کرمی فرزند علی بشماره شناسنامه ۲۷۷ صادره 
خدابنده در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به 
مساحت 350٫88 مترمربع از پلاک 2218 فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت  
خیابان شهید رحمانی روبه روی نیلوفر ۲۲ خریداری از مالک رسمی آقای 
رسول گروسی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در  دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
انتشار   تاریخ  از  توانند  باشند می  داشته  اعتراضی  سند مالکیت متقاضی 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به  
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1890531  

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴03٫۱۲٫11  
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیف

وضعیتثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی–کرج)نوبتدوم(

وكالتنامه ۱۰۸۹۸ مورخ  بموجب  اصل  بهمنی  آقای سیدمحمد 

۱۴۰۳٫۱۱٫۲۹ دفتر ۲۲۶ محمدشهر از جانب پیمان تحیری ضمن 

است  نموده  اعلام  شده  تصدیق  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم 

به مساحت ۳۲۰  که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین 

مترمربع قطعه ۱۷ تفکیکی به شماره ۳۸۵۸ فرعی از ۳۶۱ اصلی 

مفروز از پلاک ۳۵۶ فرعی از اصلی مذکور واقع در محمدآباد جزء 

حوزه ثبتی ناحیه دو کرج مورد ثبت ۱۴۰۹۷ صفحه ۲۳۰ جلد ۱۴۹ 

املاک به نام شمسعلی تحیری ثبت و سند به سریال ۲۳۹۸۳۱ 

 ۱۳۹۴٫۱۲٫۱۷ مورخ   ۱۴۴۶۰ قطعی  سند  برابر  و  گردیده  صادر 

دفترخانه ۱۲۰۰ تهران به متقاضی پیمان تحیری منتقل شده و 

سند بسریال ۲۹۵۴۵۱ صادر گردیده و دفتر الکترونیکی بشماره 

علت  به  است.  شده  داده  تخصیص   ۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۲۹۸

جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 

نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ 

آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی 

انجام معامله نسبت  یا  نزد خود و  مدعی وجود سند مالکیت 

به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز 

اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم 

تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر 

ارائه  اصل سند  اعتراض  در صورت  یا  و  نشود  واصل  اعتراضی 

المثنى طبق مقررات به متقاضی تسلیم  نگردد سند مالکیت  

خواهد شد. 1884658
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

پیمان  از جانب  آقای علیرضا احمدی بموجب وکالتنامه ۱۱۱۴۶ مورخ ۱۴۰۳٫۱۲٫۲۳ دفتر ۲۲۶ محمدشهر 
تحیری ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه 
زمین به مساحت ۴۵۴ مترمربع قطعه ۶ تفکیکی به شماره ۳۸۴۷ فرعی از ۳۶۱  اصلی مفروز از پلاک ۳۵۶ 
فرعی از اصلی مذکور واقع در محمدآباد جزء حوزه ثبتی ناحیه دو کرج مورد ثبت ۱۴۰۸۶ صفحه ۱۸۶ جلد 
۱۴۹ املاک به نام شمسعلی تحیری ثبت و سند به سریال ۲۳۹۸۳۰ صادر گردیده و برابر سند قطعی ۱۴۴۷۲ 
مورخ ۱۳۹۴٫۱۲٫۱۷ دفترخانه ۱۲۰۰ تهران به متقاضی پیمان تحیری منتقل شده و سند بسریال ۲۹۵۴۲۱ صادر 
گردیده و دفتر الکترونیکی بشماره ۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۲۶۸ تخصیص داده شده است. به علت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالكيت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 
۱۲۰ آئین  نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و 
یا  انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه  ظرف مدت مقرر 
اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت  المثنى طبق مقررات به 

متقاضی تسلیم خواهد شد. 2- 1883823
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

از جانب پیمان  آقای علیرضا احمدی بموجب وكالتنامه ۱۱۱۴۲ مورخ ۱۴۰۳٫۱۲٫۲۳ دفتر ۲۲۶ محمدشهر 
تحیری ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه 
زمین به مساحت ۳۲۹.۳ مترمربع قطعه ۴ تفکیکی به شماره ۳۸۴۵ فرعی از ۳۶۱  اصلی مفروز از پلاک ۳۵۶ 
فرعی از اصلی مذکور واقع در محمدآباد جزء حوزه ثبتی ناحیه دو کرج مورد ثبت ۱۴۰۸۴ صفحه ۱۷۸ جلد 
۱۴۹ املاک به نام شمسعلی تحیری ثبت و سند به سریال ۲۳۹۸۱۸ صادر گردیده و برابر سند قطعی ۱۴۴۵۷ 
مورخ ۱۳۹۴٫۱۲٫۱۷ دفترخانه ۱۲۰۰ تهران به متقاضی پیمان تحیری منتقل شده و سند بسریال ۲۹۵۴۵۳ صادر 
گردیده و دفتر الکترونیکی بشماره ۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۳۰۰ تخصیص داده شده است. به علت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای  صدور سند مالكيت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 
۱۲۰ آئین  نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و 
یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه  ظرف مدت مقرر 
اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت  المثنى طبق مقررات به 

متقاضی تسلیم خواهد شد.  ۲- ۱۸۸۷۵۳۳
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج 

وكالتنامه ۱۰۸۹۷ مورخ  بموجب  اصل  بهمنی  آقای سیدمحمد 

۱۴۰۳٫۱۱٫۲۹ دفتر ۲۲۶ محمدشهر از جانب پیمان تحیری ضمن 

تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که 

 ۵۱۵.۴ مساحت  به  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  مالکیت  سند 

مترمربع قطعه ۸ تفکیکی به شماره ۳۸۴۹ فرعی از ۳۶۱  اصلی 

مفروز از پلاک ۳۵۶ فرعی از اصلی مذکور واقع در محمدآباد جزء 

حوزه ثبتی ناحیه دو کرج مورد ثبت ۱۴۰۸۸ صفحه ۱۹۴ جلد ۱۴۹ 

املاک به نام شمسعلی تحیری ثبت و سند به سریال ۲۳۹۸۲۲ 

 ۱۳۹۴٫۱۲٫۱۷ مورخ   ۱۴۴۵۸ قطعی  سند  برابر  و  گردیده  صادر 

دفترخانه ۱۲۰۰ تهران به متقاضی پیمان تحیری منتقل شده و 

سند بسریال ۲۹۵۴۵۵ صادر گردیده و دفتر الکترونیکی بشماره 

۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۳۰۲ تخصیص داده شده است. به به علت 

جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنى 

نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 

۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه 

معامله  انجام  یا  و  خود  نزد  مالکیت  سند  وجود  مدعی  کسی 

نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت 

ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره 

تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه  ظرف 

مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل 

سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنى طبق مقررات به متقاضی 

تسلیم خواهد شد. 1883823

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

مورخ   ۱۰۹۰۰ وكالتنامه  بموجب  اصل  بهمنی  سیدمحمد  آقای 

۱۴۰۳٫۱۱٫۲۹ دفتر ۲۲۶ محمدشهر از جانب پیمان تحیری ضمن 

است  نموده  اعلام  شده  تصدیق  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم 

به مساحت ۳۲۰  که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین 

مترمربع قطعه ۱۶ تفکیکی به شماره ۳۸۵۷ فرعی از ۳۶۱ اصلی 

مفروز از پلاک ۳۵۶ فرعی از اصلی مذکور واقع در محمدآباد جزء 

حوزه ثبتی ناحیه دو کرج  مورد ثبت ۱۴۰۹۶ صفحه ۲۲۶ جلد ۱۴۹ 

املاک به نام شمسعلی تحیری ثبت و سند به سریال ۲۳۹۸۳۰ 

 ۱۳۹۴٫۱۲٫۱۷ مورخ   ۱۴۴۵۹ قطعی  سند  برابر  و  گردیده  صادر 

دفترخانه ۱۲۰۰ تهران به متقاضی پیمان تحیری منتقل شده و 

سند بسریال ۲۹۵۴۵۲ صادر گردیده و دفتر الکترونیکی بشماره 

علت  به  است.  شده  داده  تخصیص   ۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۲۹۹

جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالكيت المثنی 

نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 

۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه 

معامله  انجام  یا  و  خود  نزد  مالکیت  سند  وجود  مدعی  کسی 

نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت 

ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره 

تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت 

اعتراض اصل سند  در صورت  یا  و  نشود  اعتراضی واصل  مقرر 

ارائه نگردد سند مالکیت المثنى طبق مقررات به متقاضی تسلیم 

خواهد شد. 1887533

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

گهیفقدانسندمالکیت آ

گهیفقدانسندمالکیت گهیفقدانسندمالکیتآ آ

گهیفقدانسندمالکیت گهیفقدانسندمالکیتآ آ
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مربیان و بازیکنان خارجی پرسپولیس با توجه به زمان محدودی که برای استفاده از تعطیلات تعیین شده است، پس از بازی با 

ملوان در سریع ترین زمان ممکن، تهران را ترک کردند.اعضای تیم قبل از شروع دوباره ماراتن مسابقات زمان محدود ۴ روزه را برای 

استفاده از تعطیلات دارند. تا این لحظه کارتال با درخواست مرخصی بیشتر تعدادی از بازیکنان که سفرشان طولانی تر است، موافقت 

نکرده ولی باید دید احتمال تجدید نظر وجود دارد یا نه. البته پرسپولیس در شروع تمرینات حداقل ۵ ملی پوش ایرانی، ازبکستانی و 

الجزایری خود را ندارد و سایر نفرات باید روز چهارشنبه خود را در هتل و پیش از تمرین به وی معرفی کنند.

کارتالایرانراترککرد

ورزش

چه عواملی باعث بی نظمی و آشفتگی در مسابقات کاراته 
ماه مبارک رمضان شد؟ چه کسانی نقش و سهمی در این 
بی نظمی داشتند؟ چرا مسابقاتی که تحت عنوان »مولای 
عرشیان و بانوی قدسیان« برگزار شد، به جای نظم و شکوه، 
به میدان درگیری و ناهماهنگی تبدیل شد؟ این سؤالاتی 
است که مسئولان اداره کل ورزش و جوانان، به ویژه معاونت 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان، باید پاسخگو 
باشند. آن ها باید با خاطیان و مقصران اصلی این ماجرا برخورد 
کنند تا این رویداد، درسی عبرت آموز برای سایر عوامل اجرایی 

مسابقات ورزشی شود.

بی نظمی در مسابقاتی با هزینه های کلان!
مسابقات جام مولای عرشیان و بانوی قدسیان، همه ساله با 
هدف ارتقای سطح ورزش اصفهان و با هزینه های کلان در 
رشته های مختلف ورزشی و سالن های متعدد برگزار می شود. 
این مسابقات همیشه با نظم خاصی همراه بوده است، اما 
این بار در سالن کوثر عاشق آباد اصفهان، عدم مدیریت اصولی 
و بی احترامی به خانواده بزرگ کاراته، مسابقات را به حاشیه 

برد!
اولیای ورزشکاران و خانواده های کاراته کاها که برای حمایت 
از فرزندانشان در سالن حاضر شده بودند، نه تنها شاهد رقابتی 
سالم نبودند، بلکه درگیری ها و بی نظمی های شدیدی را تجربه 
کردند. این وقایع، نام مقدس مولای عرشیان را خدشه دار کرد 
و هزینه های میلیاردی معاونت فرهنگی شهرداری اصفهان 

را زیر سؤال برد!

چه کسانی مسبب این درگیری ها بودند؟
این سؤال اساسی است که هنوز پاسخی روشن برای آن ارائه 

نشده است!
در سال های اخیر، بارها درباره لزوم ارتقای فرهنگ و اخلاق در 
ورزش نوشته ایم و این مسئله را در محافل ورزشی، مجالس 
مذهبی، نشست های سیاسی و جلسات کارگروه های فرهنگی 
استانداری مطرح کرده ایم. بارها تأکید شده که ورزش، بیش 
از بسیاری از نهادهای اجتماعی، در ارتباط مستقیم با جوانان 
است؛ بنابراین باید در حوزه فرهنگ سازی تلاش بیشتری 

صورت گیرد.

چرا فرهنگ سازی در ورزش همچنان مغفول مانده است؟
دولتمردان و مدیران ارشد استانی نیز بر لزوم توسعه پایدار 
فرهنگی در ورزش تأکید کرده اند، اما چرا همچنان شاهد 

چنین اتفاقات تلخی هستیم؟
آیا این همه هزینه و تلاش برای فرهنگ سازی در ورزش، 

بی نتیجه بوده است؟
آیا مسئولان ورزشی احساس مسئولیت کافی ندارند؟ چرا 
چنین  با  مقابله  برای  هدفمندی  و  راهبردی  برنامه  هیچ 

بی نظمی هایی وجود ندارد؟
ورزش، بخشی از هویت اجتماعی و فرهنگی هر جامعه است. 
اگر در مدیریت آن، اصول اخلاقی و فرهنگی رعایت نشود، 

نتیجه اش چیزی جز هرج ومرج نخواهد بود.

شب جنجالی در سالن کوثر؛ از مسابقه تا درگیری!
در شب برگزاری مسابقات، نگارنده در سالن ابرار برای تهیه 
گزارش از مسابقات والیبال پیشکسوتان حضور داشت. همان 
برگزاری  محل  عاشق آباد،  کوثر  سالن  که  رسید  خبر  زمان 
مسابقات کاراته، به میدان درگیری تبدیل شده و مسابقات 

تعطیل شده است.
به دلیل مسافت طولانی و ترافیک سنگین، امکان حضور 
میدانی برای بررسی وقایع فراهم نشد، اما بر اساس عکس ها، 
فیلم های واصله و گزارش های شاهدان عینی، این گزارش 
تهیه و در هفته نامه نیرو منتشر شد که بازتاب گسترده ای در 

شهر اصفهان داشت.

درگیری و کتک کاری در مسابقات کاراته نصف جهان!
هیأت کاراته اصفهان حتی توان برگزاری یک مسابقه چند 
ساعته را هم ندارد! درگیری میان ورزشکاران، مربیان، داوران 
و مسئولان هیأت کاراته اصفهان، تخریب اموال عمومی، 
و  ورزشکاران  خانواده های  با  برگزاری  عوامل  زشت  رفتار 
بی نظمی های شدید، مسابقات را غیرممکن کرد. در سال های 
گذشته، این مسابقات با مدیریت استاد حبیب الله ناظریان و 
حمایت سازمان فرهنگی شهرداری اصفهان با نظم و انضباط 
خاصی برگزار می شد، اما امسال شاهد درگیری های گسترده، 
شکستن صندلی ها، فحاشی متقابل تماشاگران، ورزشکاران، 
مربیان، داوران و حتی مسئولان هیأت کاراته استان اصفهان 
بودیم که در نهایت به تعطیلی مسابقات انجامید! اما علت 

این بی نظمی چه بود؟
یک تصمیم عجیب؛ تجلیل از پیشکسوتان یا ایجاد آشوب!؟

خبرهای رسیده حاکی از آن است که این دوره از مسابقات 
به دلیل تقدیر از پیشکسوتان کاراته و صرف افطاری برای 
عوامل برگزاری و داوران )بدون هماهنگی و اعلام قبلی( با دو 
ساعت تأخیر آغاز شد. همین مسئله باعث شد که اعتراض 
ورزشکاران و خانواده های حاضر در سالن به یک بحران تبدیل 
شود و در نهایت، این اعتراضات به درگیری فیزیکی و توقف 

مسابقات منجر شد!
اما آیا این نحوه تجلیل از پیشکسوتان در شأن و منزلت 

آن ها بود؟
آیا چنین برخوردهای ناشایستی قابل توجیه است؟

تا چه زمانی آبروی کاراته استان اصفهان بازیچه افراد بی تجربه 
خواهد بود؟

بحران مدیریتی در هیأت کاراته اصفهان
کاراته اصفهان چگونه به این وضعیت اسفبار رسیده است؟ 
چرا مدیران باسابقه و شناخته شده کاراته استان، همچون 
حبیب الله ناظریان، دکتر رشید خدابخش، محمدعلی مردانی، 
حاج اکبر تقیان، رسول کاظمی و داریوش باقری، از هیأت 
کنار کشیده اند؟ براستی آیا رفع تکلیف از سوی پیشکسوتان، 

باعث این هرج ومرج شده است؟
چرا مدیریت فعلی هیأت کاراته استان، حتی سابقه فعالیت 
در یکی از کمیته های پایین دستی این هیأت را هم ندارد و 
توان برگزاری یک مسابقه معمولی را هم از دست داده است؟ 
آیا روح بنیان گذار کاراته استان، مرحوم استاد حاج مصطفی 

سلطانی، از این اتفاقات تلخ آزرده نخواهد شد؟

لزوم ورود فدراسیون و تشکیل کمیته انضباطی
انضباطی  کمیته  تشکیل  اصفهان خواهان  کاراته  جامعه 
فدراسیون کاراته و اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان 
است تا با تمام عوامل این بی نظمی و تعطیلی مسابقات، از 
رئیس هیأت کاراته گرفته تا داوران و مربیان خاطی، برخورد 

جدی صورت گیرد.
چه کسی پاسخگوی آبروی از دست رفته شهرداری اصفهان 
است؟ چند روز پیش، به آقای صوفی، سرپرست فدراسیون 
کاراته، و آقای صدری، مدیرکل جدید اداره کل ورزش و جوانان 
استان اصفهان، هشدار داده شده بود که مدیریت ناکارآمد 
آقای محمدعلیزاده، کار را به بحران خواهد کشاند. و حالا، 
همان پیش بینی ها به حقیقت پیوسته است! هیأت کاراته 
اصفهان، با اختلافات داخلی، ناهماهنگی ها و کشمکش های 
پایان ناپذیر دبیر و رئیس کمیته داوران، کاراته استان را به 

قهقرا کشانده است!

گوشه  وکنار

ومبلی بدترین ورزشگاه 

برای صلاح

محمد صلاح در آستانه فینال جام اتحادیه عملکرد ضعیفی در 
ورزشگاه ومبلی داشته است.

لیورپول و نیوکاسل در فینال جام اتحادیه در ومبلی شهر لندن به 
مصاف هم خواهند رفت تا تکلیف اولین جام فصل در فوتبال 

انگلیس مشخص شود.
محمد صلاح ستاره مصری این فصل در ۴۲ بازی موفق به ثبت 
۳۲ گل برای تیمش شده و لیورپول امیدوار است بتواند با این 
بازیکن، دوگانه داخلی را کسب کند. البته رکورد صلاح در ورزشگاه 
ومبلی شهر لندن اصلا خوب نبوده است. او از ۲۷ شوتی که 
به سمت دروازه حریفان در این ورزشگاه زده تنها یک گل به 
ثمر رسانده است. در واقع ومبلی بدترین ورزشگاه برای درخشش 

محمد صلاح بوده است.
به گزارش سایت دیلی تلگراف، لیورپول بعد از قهرمانی فصل قبل 
در جام اتحادیه که با شکست چلسی حاصل شد، می تواند دوباره 

قهرمانی در این جام را به دست بیاورد.
در طرف مقابل، نیوکاسل هفت دهه است که قهرمانی به دست 
نیاورده و در نیمه نهایی آرسنال را چهار بر صفر در مجموع دو بازی 
شکست داد تا نشان دهد انگیزه زیادی برای کسب این جام دارد.

طعنه اوبلاک به رئال مادرید

سنگربان اتلتیکو مادرید هم به صحنه پنالتی جنجالی در دیدار 
این تیم برابر رئال مادرید واکنش نشان داد.

اتلتیکومادرید بار دیگر برابر رئال مادرید در لیگ قهرمانان اروپا 
ناکام ماند. رئال مادرید در بازی برگشت دور یک هشتم  نهایی 
توانست در ضربات پنالتی به پیروزی برسد و راهی دور یک چهارم 
نهایی شود. صحنه جنجالی این بازی پنالتی جولیان آلوارز بود که 
تبدیل به گل شد اما داور به خاطر برخورد توپ با هر دو پای این 

بازیکن آرژانتینی آن را مردود اعلام کرد.
پس از واکنش های فراوان به این تصمیم داور مسابقه این بار 
نوبت به اوبلاک رسید که به این صحنه واکنش نشان دهد. 
او در گفت وگویی که با شبکه DAZN داشت، گفت: من زیاد 
روزنامه ها و اخبار را دنبال نمی کنم اما در جریان واکنش ها قرار 
گرفته ام. هنوز چیزی به طور قطعی مشخص نشده است و شاهد 
تفسیرهای زیادی در این زمینه هستیم و نمی توان به طور قطع 
رای داد. من با آلوارز صحبت کردم و خود این بازیکن هم شوکه 

شده و نمی داند که چه اتفاقی رخ داده است.
این سنگربان باتجربه ادامه داد: این یک بدشانسی نبود بلکه 
بدترین نوع بدشانسی برای ما و از طرف دیگر هم بهترین نوع 
خوش شانسی برای حریف بود. این اتفاق به ندرت در فوتبال رخ 
می دهد که متاسفانه برای ما رخ داد. اطمینان دارم که بعد از این 
صحنه قانون را تغییر خواهند داد و متاسفانه ما باید تاوان این 

تغییر قانون را بدهیم.

لیورپول جایگزین فان دایک

 را انتخاب کرد

مدافع  که  دارد  قصد  دایک  فان  جدایی  در صورت  لیورپول 
بورنموث را با ۵۰ میلیون پوند جذب کند.

ویرژیل فان دایک یکی از بهترین مدافعان تاریخ باشگاه لیورپول 
به شمار می آید که در سال های اخیر عملکرد درخشانی با پیراهن 
این تیم داشته و توانسته است جام های زیادی را هم به دست 

آورد.
فان دایک تا پایان فصل جاری با لیورپول قرارداد دارد و هنوز 
با این باشگاه انگلیسی برای تمدید قراردادش به توافق نرسیده 
است. گمانه زنی ها درباره جدایی فان دایک از لیورپول زیاد است.

عربستانی ها سخت در تلاش هستند این مدافع هلندی را جذب 
کنند. الهلال مشتری جدی این بازیکن به شمار می آید. شبکه 
»iNews« انگلیس از جایگزین لیورپول برای فان دایک در صورت 
جدایی این بازیکن نام برد و اعلام کرد که دیان هویسن گزینه 

مورد علاقه لیورپولی ها برای جایگزینی فان دایک است.
هویسن در بورنموث بازی می کند و رقم فسخ قراردادش ۵۰ 

میلیون پوند است.

مســابقات جام مولای عرشیان به میدان درگیری تبدیل شد؛

آبروریزیدرکاراتۀاصفهان!
نصف  جهان

اصغر قلندری

کاپیتان پیشین تیم ملی فوتبال بانوان ایران گفت: ورود 
نساجی،  پرسپولیس،  استقلال،  چون  بزرگی  باشگاه های 
تراکتور و فولاد خوزستان به لیگ برتر فوتبال بانوان اتفاق 
خوبی است. امیدوارم این موضوع مقطعی و با هدف کسب 

مجوز حرفه ای نباشد.
سارا ظهرابی نیا روز گذشته درباره لیگ برتر فوتبال بانوان 
اظهار داشت: قبل از هر چیزی به تیم خاتون بم تبریک 
می گویم و ثابت کردند که شخصیت قهرمانی دارند. در این 
فصل برای تیم تام اصفهان به تازگی وارد لیگ برتر شده، 
بازی کردم و بیشتر بازیکنان این تیم تجربه حضور در لیگ 

برتر را نداشتند و این موضوع کار ما را سخت کرد با این وجود 
بازیکنان تیم انگیزه زیادی داشتند.

ظهرابی نیا ادامه داد: ورود باشگاه های بزرگی چون استقلال، 
پرسپولیس، نساجی، تراکتور و فولاد خوزستان به لیگ برتر 
موضوع  این  امیدوارم  است.  خوبی  اتفاق  بانوان  فوتبال 
مقطعی و با هدف کسب مجوز حرفه ای نباشد. حیف است 
که باشگاه های بزرگ در لیگ برتر فوتبال نباشند و یک تیم 
با هزینه شخصی به لیگ برتر بیاید و پس از مدتی هم 
بازیکنان از آن جدا شوند، تیم منحل شود و حتی به خاطر 
مشکلات مالی بچه ها نتوانند به سفرها بروند. این موضوع 

شان و شخصیت فوتبال زنان را پایین می آورد و در خور 
ما نیست.

ملی پوش سابق فوتبال بانوان ایران ادامه داد: اگر تیم های 
بزرگ به فوتبال بانوان ورود کنند ما دیده می شویم. همیشه 
علاقه داشتم روزی برای فولاد خوزستان بازی کنم و قهرمان 

لیگ برتر فوتبال شوم.
وی یادآور شد: خاتون بم هم باشگاه خوب و ریشه داری است 
اما قبول کنیم که در مقابل باشگاه های بزرگی چون استقلال، 
پرسپولیس، فولاد، نساجی و تراکتور حرفی برای گفتن ندارد. 
خیلی ها دوست دارن تا در استقلال و پرسپولیس بازی کنند.
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